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Vuit mesos després d’acabar la
vista oral, l’Audiència Nacional
de Madrid ha dictat sentència pel
cas Pretòria, d’irregularitats en
operacions urbanístiques a San-
ta Coloma, Badalona i Sant An-
dreu de Llavaneres entre els
anys 2002 i 2009. 

Els magistrats han condem-
nat a penes de fins a set anys i un
mes de presó els 11 acusats, a qui
se’ls atribueixen delictes de trà-
fic d’influències, prevaricació
administrativa, suborn, false-
dat documental i blanqueig de
capitals. Entre els condemnats hi
ha l’exalcalde de Santa Coloma
de Gramenet Bartomeu Muñoz,
que passarà 5 anys, 8 mesos i 28

dies a presó, i l’exregidor socia-
lista local Manuel Dobarco, con-
demnat a 8 anys i mig d’inhabi-
litació. La pena més alta és per
a l’exdiputat socialista Luis An-
drés García Sáez, ‘Luigi’ -consi-
derat el cap de l’entramat-, que
passarà 7 anys, un mes i 27 dies
entre reixes.

PACTE AMB ANTICORRUPCIÓ
L’exconseller Macià Alavedra i
l’exsecretari de Presidència Llu-
ís Prenafeta, alts càrrecs durant
el mandat de Jordi Pujol, van arri-
bar a un pacte amb la Fiscalia An-
ticorrupció abans de començar el
judici per evitar la presó. Ara els
han condemnat a menys de dos
anys -1 any, 11 mesos i 27 dies- per
tràfic d’influències i blanqueig
de capitals, una pena rebaixada
pels atenuants de confessió i di-
lacions indegudes. Aquest últim,

aplicat a tots els condemnats, és
pel retard en el procés judicial,
que s’ha allargat durant vuit anys
i vuit mesos. 

45 MILIONS D’EUROS
Segons el relat del Ministeri Pú-
blic, la trama hauria defraudat
44,8 milions d’euros en tres
operacions urbanístiques: Ope-
ració Pallaresa (als edificis Cú-
bics de Santa Coloma), Operació
Niesma (a Sant Andreu) i una úl-
tima a Badalona, al port espor-
tiu. La jutgessa sosté que els
condemnats, en comptes d’afa-
vorir l’interès públic, lucraven
promotors i inversors particu-
lars. Els implicats invertien en te-
rrenys, aconseguien que els res-
pectius ajuntaments canviessin
els seus usos i posteriorment
els venien a un preu superior,
una vegada ja s’havien revalorat.

Pretòria, a presó
» La jutgessa dicta 5 anys i 8 mesos de presó per a l’exalcalde de Santa Coloma Bartomeu Muñoz

» La trama hauria defraudat gairebé 45 milions d’euros en tres operacions urbanístiques

L’exalcalde de Santa Coloma Bartomeu Muñoz (dreta) anirà a la presó per l’Operació Pallaresa, en relació als edificis Cúbics (esquerra). Fotos: Arxiu i Twitter

ENTRAMAT4La jutgessa de
l’Audiència Nacional qualifica
el paper de Luis Andrés García
Sáez, ‘Luigi’, de “transcenden-
tal”. Segons el tribunal, l’ales-
hores diputat socialista va ac-
tuar com a intermediari apro-
fitant la bona relació que tenia
amb diversos càrrecs públics. 

‘Luigi’ seleccionava els
possibles inversors i després
pactava l’aprovació de canvis
urbanístics per poder reven-
dre els terrenys a un preu su-
perior, per la qual cosa s’em-
butxacaven contraprestacions
i comissions, “tant per a ell
com per als diversos càrrecs

públics i intermediaris”, ex-
plica la jutgessa a la resolució,
de 1.370 pàgines.

A Santa Coloma, García es
va servir de l’amistat amb
Bartomeu Muñoz i amb l’ex-
tinent d’alcalde de l’àrea d’ur-
banisme, Manuel Dobarco.
“Aprofitant les estretes rela-
cions d’amistat personal i
d’antiga militància política
[...] va aconseguir dominar les
decisions municipals, espe-
cialment els expedients d’ad-
judicació de concursos i pro-
cessos de modificació urba-
nística, influint de forma con-
tinuada en Muñoz i Dobarco”.

L’amistat interessada entre
‘Luigi’ i Bartomeu Muñoz

Clàudia Ramos Có
SANTA COLOMA
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La lupa

A cada poble, a cada barri o carrer, hi
haurà sempre reivindicacions de mi-
llores pendents: una plaça, una escola
bressol, que si l’enllumenat, que si el se-
màfor, que si la neteja dels espais co-
muns, que si el manteniment del mo-
biliari urbà i de les zones verdes, que si
l’incivisme. I tots estarem d’acord que
per aconseguir-ho, normalment, una
veu és poc per fer-se sentir; calen mol-
tes veus alhora perquè el clam arribi a
les orelles de l’administració quan
aquesta té l’orella endurida o no prio-
ritza resoldre els petits problemes que
hi ha als barris.  

I és aquest el motiu principal de l’e-
xistència de la majoria de les
associacions de veïns: unir
veus i esforços per fer-se
sentir.

Fer-se sentir com a
col·lectiu interessat a resol-
dre els problemes del barri;
lluitar per resoldre la pro-
blemàtica urbanística i la dels seus
veïns; bregar per un model de ciutat
més habitable, més participativa, on no
hi manquin cap dels serveis més ele-
mentals: culturals, sanitaris, de trans-
port, de lleure.

Totes i tots volem viure en una
ciutat cada dia millor. I totes i tots vo-
lem ser part activa en la solució dels
problemes. Al cap i a la fi, l’espai comú
és la més gran riquesa del veïnat i tots
hem de treballar per a millorar-lo i con-
servar-lo. 

A Badalona, com a tot arreu, gràcies
a les associacions de veïns són molts els
equipaments i els serveis que s’han
aconseguit a tots els barris. La llista po-

dria ser interminable i totes i cadascu-
na de les nostres associacions se senten
orgulloses del treball realitzat durant els
últims anys de la dictadura i també du-
rant els anys dels ajuntaments demo-
cràtics. És cert que avui no tenen la for-
ça que tenien durant els primers anys
dels ajuntaments democràtics, però
no és menys cert que encara juguen un
paper important i són referents pel ve-
ïnat en tots els barris.

Com passa en qualsevol col·lectiu,
amb el temps, és necessari fer una
avaluació del que s’ha fet i també com
es va fer. A ningú se l’escapa que ara vi-
vim una altra situació i molts dels ser-

veis i dels equipaments pels quals es va
lluitar ja s’han aconseguit. Tanmateix,
hi ha altres tipus de problemes que afec-
ten la qualitat de vida del veïnat i que
cal solucionar per millorar la convi-
vència i la cohesió social.

No farem una història sobre l’origen
de les associacions de veïns però sí que
és necessari recordar com moltes d’e-
lles van ser creades per persones joves
conscients de les mancances del barri
on vivien. En la majoria dels casos
aquestes persones estaven organitzades
en partits d’esquerres, sobretot -en el
cas de Badalona- del PSUC.

Ara, els joves tenen altres problemes
i són pocs els que participen en la vida

de l’associació de veïns del seu barri.
Això ha suposat que no hi hagi, en ge-
neral, renovació en la majoria de les
juntes. Encara hi ha persones que van
començar fa anys i panys a les asso-
ciacions de veïns i continuen sent de les
més actives, si bé l’edat no perdona.

També hi ha qui pensa que ja ha
passat el temps de les associacions de
veïns i que cal buscar altres formes d’or-
ganitzar-se. Ara bé, ara com ara, les as-
sociacions de veïns continuen sent un
bon instrument per canalitzar els pro-
blemes dels barris i per aconseguir
cohesionar el veïnat.

Sigui com sigui, la ciutadania ha
d’estar organitzada si vol
que les administracions l’es-
coltin. I el que no val és con-
vertir les entitats partici-
patives en instruments al
servei del govern de torn.

Les associacions sem-
pre han fet i han de fer po-

lítica. El que no vol dir actuar al servei
de cap partit. Per això diem que els mo-
viments socials han de ser apartidistes
i la política no ha de ser només tot allò
que fan els polítics sinó també tot el que
fa la ciutadania tal com es diu al dic-
cionari: activitat del ciutadà quan in-
tervé en els assumptes públics amb la
seva opinió, amb el vot, o de qualsevol
altra manera.

Mai hem d’oblidar que la política,
com activitat, és el conjunt d’operacions
realitzades per persones o institucions
per aconseguir millorar les condicions
de vida de tota la ciutadania. I, com sa-
bem, no sempre és aconsellable deixar-
la en mans dels polítics professionals.

La ciutadania ha d’estar organitzada si 
vol que les administracions l’escoltin. Les 
associacions han fet i han de fer política

per Pedro Jesús Fernández

Les associacions de veïns

L’independentisme ha
de fer una lectura críti-
ca dels fets, però trobo

inconcebible que alguns estiguin cons-
truint un relat apressat de fi i conclu-
sió del conflicte mentre les instàncies
de l’estat de dret espanyol continuen
abusant de la seva posició i hi ha pre-
sos polítics. 

El Twitter en paper
Aquí es
piula

Tiempo habrá para glo-
sar a Joaquim Maria Pu-
yal, o lo que aportó al

Barça y a la normalización del catalán
en las retransmisiones deportivas. Pero
me quedo con su elegancia y señorío.
Ejerció de periodista de verdad: sin
dañar, sin amarillismos... Eso hoy es im-
pensable.

Fer primàries és re-
pensar el model i esta-
blir dinàmiques de radi-

calitat democràtica en la tria dels nos-
tres representants. És ampliar la base so-
cial perquè estàs dient a tothom parti-
cipa, ets important. És evolucionar cap
al país que volem. No és fer una llista
perquè sí.

El ejemplo de @ope-
narms_fund enorgulle-
ce a Barcelona e interpe-

la a Europa y sus Estados. Los millones
dedicados a levantar muros y militari-
zar fronteras deben destinarse ya a re-
vertir el “efecto expulsión” y acoger a
quienes huyen de la barbarie. Es ur-
gente y es posible.

@G_Pisarello@lluisgibert@cescamat @vonmarius1899

Els semàfors

Chakir el Homrani
El conseller de Treball i Afers Socials,
Chakir el Homrani, ha estat el primer

conseller del nou Govern a visitar Santa
Coloma. Va inaugurar la llar-residència
Aspanide i es va comprometre a desen-

callar diversos projectes de la ciutat. 
pàgina 9

Aj. de Sant Adrià
L’Ajuntament de Sant Adrià va impul-
sar una moratòria per frenar les llicèn-

cies als pisos turístics. Ara que ja ha
vençut, l’immobilisme de les adminis-

tracions permetrà que una empresa obri
un bloc turístic al barri de La Catalana. 

pàgina 10

Futbol Sala Garcia
A finals de la setmana passada, després
d’acabar el contracte amb Catgas Ener-

gia, el Futbol Sala Garcia va anunciar
que, a partir del curs que ve, competirà

amb el nom d’Industrias Santa Coloma.
Serà un homenatge al passat de l’entitat.

pàgina 13
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Reconeixement

Jubilació de la professora
Montserrat Simón

El dijous que es va acomiadar
aquest curs escolar també es va
fer un homenatge a Montserrat
Simón i Durich, mestra, profes-
sora, directora i cofundadora
de l’Escola Betúlia de Badalona
–centre que acaba de comme-
morar 50 anys de vida–, que ara
està a punt de jubilar-se.

L’acte es va fer al pati de l’e-
difici de primària, on l’esperava tot
l’alumnat i el professorat de l’es-
cola per fer-li una sorpresa en for-
ma d’un homenatge amb balls,
teatre, cançons, poesia… i un lli-
bre-regal fet per tots els alumnes.

A l’hora de plegar, va ser el
torn de les famílies de l’Escola
Betúlia, que van poder gaudir

d’un berenar acompanyat de
parlaments de l’AMPA i l’AM-
PAVIS, que van acomiadar la
professora Montserrat i van
agrair-li la seva tasca.

Finalment, va ser el torn
dels exalumnes, i van passar
per l’escola desenes d’exalumnes
de diferents generacions que
també van voler saludar la seva
“profe” en un dia tan especial.

Tot plegat va fer que fos
una tarda molt emotiva, plena
de sorpreses, agraïments i re-
trobaments per acomiadar-la i
desitjar-li molta sort en la nova
etapa que començarà.

Escola Betúlia de Badalona

La clau

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Una festa inoblidable1

2 Els veïns del Fòrum diuen prou 
a l’incivisme i la contaminació

El Futbol Sala Garcia podria 
‘mudar-se’ a Badalona al gener

Més de 300 curtmetratges 
al concurs del Cryptshow Festival

Dos ors i dues plates per a Belmonte 
als Jocs Mediterranis

El + llegit línianord.cat
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Vist al Twitter

@apuente: Borrell anuncia el día que el BOE
publica la concesión del Ducado de Franco
que su ministerio propagará en el exterior
que España no es un “revival franquista”. 

@iaia_toneta: Que bé que s'hagi eliminat
Espanya del Mundial de futbol. Ara els de
Ciudadanos podran tornar a la lectura del
Quijote.

#CapACasa

@a_ginola: No m’interessa gens el minut
a minut dels presos polítics, només
aviseu-me quan es faci justícia i els deixin
en llibertat.

#PresosPolítics #CrostaFranquista

Sempre m’ha meravellat la ca-
pacitat dels espanyols de defen-
sar una idea, a capa i espasa, per
més que els segles hagin demos-
trat la seva absoluta inviabilitat.
Em refereixo a la “unidad de Es-
paña”, bé suprem de l’espanyo-
lisme, ja sia de dretes o d’es-
querres. És clar, d’”unitats” n’hi
ha moltes: les que es desitgen
(com quan et cases), les que in-
teressen (com quan muntes un
negoci amb un soci) o aquelles
que et vénen imposades i que les
has d’entomar com puguis. És
ben cert que, ara per ara, la “uni-
tat” que ens ofereix Espanya ni la
desitgem, ni ens interessa, ni es-
tem disposats a sotmetre’ns-hi.
El cas és que Espanya continua
aferrada a un projecte que no-
més ha portat maldecaps a tot-
hom. Pitjor encara, en nom de la
“unidad de España” es va justifi-
car un alçament militar, una gu-
erra civil i quaranta anys de dic-
tadura. I avui què? Doncs que
Espanya continua fidel a la tra-
dició i pobre del català que no
vulgui ser espanyol, monàrquic,
ni jurar la Constitució, que ja pot
comprar un bitllet d’avió a Brus-
sel·les, Suïssa o Escòcia si no vol
acabar engarjolat.

Per Espanya
per Salvi Pardàs

Les millors
perles

La reina Letizia és una gran aficionada a la lectura de novel·les
esotèriques, segons ha publicat el diari El Español. Es veu que
visita freqüentment la coneguda llibreria La Central per com-

prar nombrosos exemplars de temàtica oculta i prohibida. La reina
fa les reserves amb un nom fictici i després passa a recollir els llibres.

Tots estem acostumats a veure l’omnipresent Pilar Rahola a
diversos mitjans de comunicació. També a les xarxes so-
cials, especialment a Twitter. Ara Rahola també ha fet el seu

debut a Instagram. A la primera fotografia que hi ha penjat, feta
a Cadaqués, es pot veure una creu en suport als presos polítics.

L’exconseller Santi Vila es va casar el 30 de juny amb l’advocat Ja-
vier Luque. El casament, on es van poder veure cares conegu-
des del món de la política i dels mitjans de comunicació, es va

celebrar al restaurant Les Cols d’Olot. Es tracta del segon matrimoni
de Vila, després d’haver estat casat amb el cuiner Rafael Vertamatti. 

El concurs Miss Univers Espanya ha fet història després que
hagi estat guanyat per primera vegada per una dona trans-
sexual. Es tracta de la sevillana de 27 anys Ángela Ponce,

que amb la seva victòria en aquest concurs de bellesa ha aconse-
guit trencar les barreres tradicionals d’aquestes competicions.

Kimbal Musk, germà del magnat nord-americà Elon Musk (pro-
pietari de Tesla), s’ha casat recentment al jaciment d’Empúries.
L’enllaç va durar tres dies i va reunir 350 convidats. El cost va

ser d’aproximadament 2 milions d’euros. Finalment, l’expresident
dels EUA Barack Obama no hi va assistir, tal com s’havia anunciat.

Els semàfors
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El govern sortint reivindica
la feina feta en un acte conjunt
» Lamenta que molts dels canvis han quedat a mitges per la moció
» L’objectiu ara és arribar amb força a les eleccions de l’any vinent

Oriol Lladó (ERC), nou diputat
de Cultura de la Diputació

NOMENAMENT4El recentment
nomenat president de la Dipu-
tació de Barcelona (DIBA), Marc
Castells, va presentar dimarts el
cartipàs dels nous diputats dele-
gats de la corporació. El nou di-
putat de Cultura és el fins fa poc
membre de l’equip de govern a
l’Ajuntament de Badalona, Oriol
Lladó (ERC).

Fins fa dues setmanes, abans
que se celebrés el Ple de la moció
de censura, Lladó era regidor de
l’àrea anomenada Badalona Ha-
bitable, que inclou matèries de

mobilitat, urbanisme i patrimo-
ni, a més d’assumir la primera ti-
nença d’alcaldia.

En la seva nova etapa fora del
govern, combinarà la feina a l’o-
posició amb el càrrec a la DIBA,
des d’on s’ocuparà dels temes cul-
turals. En un missatge a Twitter,
Lladó s’ha mostrat compromès i
s’ha posat “a disposició del món
local i del sector per ajudar, ple-
gats, a convertir la cultura en eina
de transformació i al servei d'un
país més crític i implicat. Una res-
ponsabilitat i tot un repte”. 

GOVERN4El regidor de Ciuta-
dans, Juan Miguel López, s'en-
carregarà de gestionar el Districte
2, que en un principi estava en
mans de la regidora socialista Te-
resa González. Tot i que no en-
trarà a formar part del nou exe-
cutiu, fa un pas endavant amb el
“compromís d’aportar estabilitat”
al nou projecte de govern. 

La decisió es va desprendre
d’una reunió amb el nou alcalde,
Álex Pastor, que ha començat
una ronda de contactes amb

tots els grups municipals. Al
llarg d’aquesta setmana es reu-
nirà amb representants de tots
els partits per buscar mesures de
consens que garanteixin la go-
vernabilitat al municipi. 

A més dels taronges, Pastor
també es va trobar amb la regi-
dora no adscrita, Conxita Botey,
i el PP, els tres durant dimarts,
i amb ICV-EUiA i el Partit De-
mòcrata, ahir dimecres. 

Durant el dia d’avui, el nou
alcalde es reunirà amb membres

de l’antic govern: les formacions
de Guanyem Badalona en Comú
i ERC. 

REUNIONS D’ESTAT
Dilluns, abans de començar la
ronda de contactes, Pastor es va
reunir a Badalona amb la nova
secretària d’Estat de Serveis So-
cials, Maria Pilar Díaz. Durant la
trobada, van visitar l’Institut
Guttmann, on es fan activitats de
rehabilitació per a les persones
amb discapacitats.

El nou president de la Diputació ha nomenat Oriol Lladó a Cultura. Foto: DIBA

Ciutadans assumeix el Districte 2

Estàtua | Pinten de groc Manolo Escobar
L’estàtua de Manolo Escobar del passeig de la Salut ha aparegut pin-

tada de groc a principis d’aquesta setmana. Les xarxes socials s’han
omplert d’acusacions creuades entre independentistes i unionistes. 

POLÍTICA4El govern sortint de
Badalona es va acomiadar, la
setmana passada, de tres anys al
capdavant de l’executiu munici-
pal. Tots els regidors i l’alcaldessa
van prendre la paraula, en un
acte celebrat dijous a l’escola
Jungfrau, per valorar la seva
etapa liderant el consistori i els
projectes que han dut a terme. La
majoria, però, van coincidir que
molts dels canvis que havien co-
mençat a impulsar han quedat a
mitges, ja que comptaven tenir
tota la legislatura per poder tirar-
los endavant. 

Els exregidors van voler rei-
vindicar la feina feta, cadascú en
el seu àmbit, i destacar els prin-
cipals projectes, com el Pla de
Mobilitat, els pressupostos par-
ticipatius, del Pla d’Alimentació
i Habitatge, la Banca Ètica, el
Parc d’Habitatge Públic Social o
la descontaminació de les platges. 

L’acte es va celebrar una set-
mana després del Ple de la mo-

ció de censura que els va treure
del govern. Tot i això, els regi-
dors  ja tenien els ulls posats en
les pròximes eleccions munici-
pals. “El 2019 hi tornarem”, va
sentenciar Dolors Sabater.

MIRADA CAP AL 2019
En aquesta línia, les estratègies
cap a les municipals es comen-

cen a posar sobre la taula. Des de
Guanyem reivindiquen un “front
ampli” d’esquerres, mentre que
des d’ICV aposten per consolidar
un nou espai polític, “El Comú de
Badalona”, la marca local de
Catalunya en Comú. Un pro-
jecte que té l’ambició de con-
vertir-se en un partit polític uni-
tari i transversal a la ciutat.

Intervencions dels regidors i l’alcaldessa del govern sortint. Foto: Línia Nord
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Detingut a Badalona l’autor
intel·lectual d’un crim a Toledo
SUCCESSOS4La Guàrdia Civil
va detenir, la setmana passada,
el presumpte autor intel·lectual
d’un assassinat comès a les Ven-
tas de Retamosa, a Toledo, el
passat 4 de maig. L’arrestat és un
veí de Badalona, de 34 anys i
amb antecedents policials, acu-
sat d’assassinat consumat i d’as-
sassinat en grau de temptativa.

Tot va començar amb la de-
tenció d’un home de 39 anys, a
València, la mateixa tarda del
crim, a qui acusaven de ser el
presumpte autor. L’evidència
era clara: dins una motxilla por-
tava l’arma de foc amb la qual
hauria disparat mortalment la
víctima, una dona que circulava
amb el seu cotxe, acompanyada
del fill menor d’edat, que va re-
sultar ferit de gravetat.

En iniciar les investigacions,
però, els agents van comprovar
que el detingut -malgrat confir-
mar que havia estat ell el qui ha-
via disparat- no tenia cap tipus
de relació amb la víctima. A
partir d’aquí van obrir una nova
línia de recerca per determinar
si es podia tractar d’un sicari, un
assassí a sou que actués sota les
ordres d’una altra persona.

Aquesta segona investigació
els va dur fins al veí de Badalo-
na, que havia residit diversos
anys a Toledo i havia tingut una
relació laboral i d’amistat amb la
víctima. La policia el va acabar
detenint a casa seva i el va posar
a disposició del Jutjat de Primera
Instància de Badalona, que el va
enviar a la presó. De moment, el
cas segueix sota secret de sumari.

SEGURETAT4Un dels compro-
misos que va adquirir l’anterior
govern de Badalona va ser obrir
més places d’agents de la Guàr-
dia Urbana a la ciutat. De fet, a
mitjans de juny van sortir de l’a-
cadèmia 12 policies que hi havien
entrat a l’octubre,  aprovant així
la dotzena d’agents admesos
després de superar totes les fa-
ses del procés selectiu. 

Ara està en marxa un nou
procés per agafar 12 agents més
i incorporar-ne un total de 24.
Dilluns va començar la primera
prova de la convocatòria, on es
van presentar 600 persones.
Això es tradueix en el fet que una
de cada 50 persones que es pre-
senta a les proves tindrà una pla-
ça al cos policial.

La convocatòria es va aprovar
el 7 de maig i aquesta setmana va
començar el procés de selecció.
Com totes les oposicions per
entrar als cossos policials, hi ha

diverses proves de diferents ti-
pologies que cal anar superant.
Només aquells que aprovin, o els
que obtinguin millor qualificació,
podran passar a la següent. La
primera és una prova cultural i
de coneixements específics, se-
guida d’un examen de català i un
d’aptitud física, un test psico-
tècnic i les proves mèdiques, on
només arribaran els aspirants
que hagin superat totes les an-
teriors.

Un cop completada aquesta
primera fase, entraran a fer un
any de pràctiques a l’Escola de
Policia de Catalunya on realit-

zaran un curs selectiu i, si l’a-
proven, faran un altre any de
pràctiques al Cos de la Guàrdia
Urbana de Badalona.

SENSE TATUATGES
Alguns dels requisits més curio-
sos, o que més polèmica han ge-
nerat, és que no s’hi poden pre-
sentar les persones amb tatuat-
ges visibles, dones amb una al-
tura inferior als 1,60 metres o ho-
mes de menys d’1,70 metres. A
més, a diferència d’altres cossos,
s’hi poden presentar persones
dels 18 fins als 65 anys -abans,
als Mossos era fins als 35-.

El cos de la Guàrdia Urbana incorporarà 12 nous agents. Foto: Arxiu

600 aspirants es disputen les 
12 places de la Guàrdia Urbana

24
són el total de nous
agents que s’hauran
incorporat al cos
durant l’últim mandat
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La bona gestió econòmica, la
base de la política transformadora a Badalona

El deute s’ha reduït
El nivell de deute a finals de 2017 se situava en 80,5
milions d’euros, o sigui, que la xifra de deute de l’A-
juntament s’ha reduït ja un 22% des de l’inici de
mandat. El deute per habitant de l’Ajuntament de
Badalona és avui un dels més baixos de les grans
ciutats catalanes, amb 373 euros per habitant. 

El govern encapçalat per Dolors Sabater re-
corda, però, que el seu objectiu no era pagar antici-
padament el deute. Per això els diners destinats a
pagar despesa bancària s’han reduït anualment
dels 25,55 milions d’euros al 2015 a 16,75 milions
d’euros al 2017. I, a més, el pressupost d’inversions
ha augment en un +80%, dels 37 milions d’euros
durant el mandat 2011-2015 als 66,3 milions al
2015-2017. 

Quina ha estat, doncs, la clau de l’èxit? Un aug-
ment de la recaptació augmentant els impostos pro-
vinents de l’especulació immobiliària (que durant el
mandat d’Albiol van rebaixar, mentre va augmentar
l’IBI general), una dura i millor negociació amb enti-
tats bancàries (incloent-hi, per primera vegada, ne-

gocis amb banca ètica), i inversions en petits projec-
tes decidits de manera participativa amb el veïnat.

L’austeritat de les despeses
supèrflues
L’ajuntament ha seguit una gestió que ha fet pre-
valer una austeritat ben entesa. Renunciar a des-
peses supèrflues, ajustar despeses de protocols i
publicitat, entre d’altres, i no hipotecar-se amb
projectes faraònics. Aquesta reducció de despe-
ses en alguns àmbits ha permès augmentar-ne
en d’altres, com en benestar social. L’Ajuntament
de Badalona ha augmentat el 2017 especialment
el pressupost en Plans d’Ocupació, Acció Social,
Educació, Dona, Joventut i Cultura. L’Ajuntament
ha contractat més de 500 persones l’any en
plans d’ocupació, en la seva majoria gent a l’atur
i jove, augmentant també el seu salari mínim a
1000€/mes. Tot això mentre reduïa els sous polí-
tics un -13% i prescindia de 9 càrrecs d’alta di-
recció comparat amb el mandat del PP.

La cotilla de la 
‘Llei Montoro’
En aquest procés és clau la ‘llei Montoro’, que
ha constituït una cotilla legislativa per a l’acció
municipal. Entre aquestes limitacions es troba
la coneguda per “sostre de despesa”. És a dir,
si els ingressos superen les despeses limita-
des pel Ministeri d’Hisenda, el que sobra (co-
negut popularment com el ‘superàvit’) anirà a
avançar pagaments de deute previstos per a
anys posteriors. Encara que l’execució ordinà-
ria del pressupost estigui per sobre del 90%,
com és el cas de Badalona. Dolors Sabater i
el seu govern ha confrontat aquesta regla,
desobeint el límit de despesa i prioritzant des-
tinar el romanent a habitatge social per davant
de pagar els bancs, tal com va fer l’ajuntament
de Madrid. La coordinació i el protagonisme
de Badalona dintre de les “ciutats del canvi”
de l’Estat espanyol ha estat clau per enfortir-
se en aquesta estratègia.

L’oposició al govern de Dolors Sabater de Guanyem Badalona en Comú s’ha aprofitat sovint de ser 
una nova arribada a l’Ajuntament per acusar-la d’“inexperta en la gestió pública”. La mateixa alcaldessa 
recorda que, quan va arribar a l’Ajuntament, hi havia veus que alertaven que dilapidaria els diners de la 
caixa de l’Ajuntament. “Tres anys més tard hem demostrat que estem més capacitats per gestionar els 
diners de totes i tots d’una forma molt més responsable”, afirma Sabater. 

Anàlisi de dades
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La mobilitat sostenible, 
una qüestió de salut

El període 2015-2018 ha suposat, per Ba-
dalona, la recuperació de les polítiques de
mobilitat sostenible i de lluita contra la con-

taminació atmosfèrica, comptant amb la partici-
pació activa de la ciutadania i treballant en xarxa
amb altres administracions.

A partir de l’aprovació del Pla de Mobilitat Ur-
bana i Sostenible i la recuperació del Consell de
la Mobilitat, l’espai de participació ciutadana vin-
culant, es van traçar les línies principals d’actua-
ció, destacant especialment l’impuls de la xarxa
de camins escolars de la ciutat i la recuperació
de la Setmana de la Mobilitat sostenible.

El treball en xarxa amb l’Àrea Metropolitana
de Barcelona ha permès definir i impulsar la
xarxa Bicivia, carrils bici per unir municipis metro-
politans, així com la xarxa de carrils bus, fent en-
cara més competitiu el transport públic a la
ciutat, un servei que ha portat a terme moltes mi-
llores, com la línia B5 en festius, l’estrena dels
metrobús M27 i M28, el reforç de les línies d’au-

tobús que van a la platja, la nova línia B7, etc.
També s’han millorat moltes parades, amb la
instal·lació d’una quarantena de bancs i de 16
plataformes d’embarcament.

Pel que fa a potenciar l’ús de la bicicleta en
els desplaçaments diaris, s’ha treballat en el des-
envolupament de la xarxa de carrils bici, amb es-
pecial atenció al futur carril bici que unirà
Badalona i Santa Coloma de Gramenet a través
de la Rambla de Sant Joan. De la mateixa ma-
nera, s’estendrà per tota la ciutat la xarxa d’apar-
cabicis, tant els clàssics en forma d’U com
aparcaments de gran capacitat com Bicibox i Bi-
TiBi.

Menció a part mereixen les pacificacions de
vials, guanyant espais d’aire pur, amb la pacifica-
ció d’un quilòmetre de Passeig Marítim, amb
més espai per anar a peu i en bicicleta. Ben
aviat es pacificaran altres vies arreu de la ciutat
com els carrers Andrés Segovia, Xile, Jacinto
Benavente, Ventòs Mir, etc.

Badalona dona la clau de 
la caixa a la ciutadania

Badalona ha sigut el municipi de l’Estat de més de 100.000 ha-
bitants que ha sotmès un percentatge més alt del seu pressu-
post a participació ciutadana. En total, els badalonins i

badalonines van decidir l’octubre de 2016 on aniran a parar 14 mi-
lions d’euros, que representen un 45% del pressupost d’inversions.
Va ser la culminació d’un procés que va durar més de 6 mesos i on
van participar prop de 8000 persones, un èxit de participació que ha
estat referent català i estatal en participació municipal.

Badalona ha reactivat també instruments de participació abando-
nats en mandats anteriors, com ara els consells territorials, el Consell
de la Mobilitat, el Consell de la Dona, Medi Ambient i el Consell Esco-
lar. A més, també s’han creat de nous en matèria econòmica i cultu-
ral. Els consells permeten participació directa de veïnat i
associacions en la presa de decisions deixant enrere interessos par-
tidistes i electoralistes. Les polítiques sorgides d’aquestes noves
eines de participació han suposat un canvi en la manera d’entendre
la ciutat.

El govern d’esquerres ha fet de la participació també una eina de
cohesió social. L’església evangèlica de Philadelphia al c/General
Moragues, clausurada pel govern del PP i ara obert després d’un
diàleg i consens amb el veïnat, n’és un exemple. En aquesta línia al
juny es va presentar el Pacte per la convivència en diversitats i, al
maig, la Taula de diàleg interreligiós. En aquests espais l’Ajuntament i
el món associatiu de Badalona es conjuren contra la discriminació i a
favor la convivència i impregnen totes les accions que ha tirat enda-
vant el govern de Dolors Sabater.

La ciutat és ara referent català i estatal en polítiques de participació i convivència

Badalona se suma a les grans ciutats europees que aposten decididament 
per la mobilitat sostenible i per un aire més pur



Obres finalitzades
i en cursa Badalona
El govern de Dolors Sabater format per Guanyem Badalona en Comú, ERC i ICV-EUiA, ha tingut una mirada llarga i ha 
planificat la ciutat més enllà de 4 anys vista. Per això mateix la majoria de les obres en marxa han estat escollides i 
dissenyades en procés participatiu popular. En aquest mapa podeu consultar alguna de les obres finalitzades i les
que estan en curs per a ser gestionades durant el 2018-2019.
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Artigues
Bufalà
Centre
Dalt la Vila
Front Marítim
La Salut
Llefià-La Salut
Llefià
Lloreda
Polígon Sud
Sant Cris
Sant Roc
Sant Roc

Reurbanització del carrer Bogatell
Reurbanització i obertura passatge Vinyes
Reurbanització del carrer Mossen Anton
Reurbanització carrer de la Costa
Condicionament de la planta baixa CACI
Reurbanització del carrer Isaac Albéniz
Nou ascensor i reurbanització Ptge. Albert Llanas
Nou centre d'atenció de serveis socials c/ M. Déu de Lorda
Millores accessibilitat Escola d'Adults de Lloreda
Pla de Millora del Polígon Sud
Dignificació del carrer Abat Escarré
Remodelació de la plaça Roja
Canvi de gespa i nous vestidors del Camp Badalona Sud

Finalitzada octubre 2017
Finalitzada febrer 2018
Finalitzada desembre 2017
Finalitzada juny 2018
Finaltzen obres agost 2018
Finalitzada març 2018
Finaltzen obres juliol 2018
Finaltzen obres desembre 2018
Finalitzen obres agost 2018
Inici obres juliol 2018
Finalitzada gener 2018
Finaltzen obres juliol 2018
Inici obres desembre 2018

163.000€
40.483€

936.091€
210.000€
136.300€
117.000€
400.000€
400.000€
149.000€

2.140.988€
210.840€
785.000€
313.564€

Sant Crist-Bufalà
Construcció calçada 
lateral C-31

3.576.000€
Finalitzen obres 2n trimestre 2019

Llefià
Reurbanització 
plaça Azorín

470.000€
Inici obres 2on trimestre 2019

Polígon Sud
Pla de Millora del
Polígon Sud

2.140.988€
Finalitzada octubre 2017



Obres finalitzades
i en cursa Badalona

Més de 14 milions 
en projectes decidits 

per la ciutadania
Prop de 8000 persones van decidir entre centenars de projectes d’in-

versió valorats en 14 milions d’euros. El resultat de la votació i la totali-
tat dels projectes d’inversió es poden consultar aquí:

bit.ly/participabdn
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Reurbanització entorn de Ca L'Andal
Joc infantils adaptats
Reurbanització carretera d'accés a Can Ruti
Carril bici Alfons XIII
Escales mecàniques c/ Solsona
Construcció d'ascensor c/ Hipólito Lázaro
Reurbanització Plaça Trafalgar
Construcció d'ascensor c/Oceania
Reurbanització Plaça Palmeres
Reurbanització plaça Azorín
Construcció de rampes i baranes
Carril bus Rambla Sant Joan i altres
2a fase reurbanització Parc de Lloreda
Carril bici Centre-Montgat
Nova escola Bressol Montigalà
Condicionament parc del Torrent de la Font
Pavimentació carrer Guifré i altres
Escales mecàniques c/ Fortuny
Descontaminació i arranjament del pàrquing del c/ Porvenir
Construcció calçada lateral C-31
Nou centre de joves a Sant Roc

inici obres gener 2019
Inici obres 1er trimestre 2019
Inici obres 1er trimestre 2019
Inici obres setembre 2019
Inici obres 2on trimestre 2019
Inici obres 2on trimestre 2019
Inici obres 1er trimestre 2019
Inici obres 2on trimestre 2019
Inici obres 2on trimestre 2019
Inici obres 2on trimestre 2019
Inici obres darrer trimestre 2018
Inici obres 2on trimestre 2019
Inici obres 1er trimestre 2019
Inici obres gener 2019
Inici obres setembre 2019
Inici obres 1er trimestre 2019
Inici obres gener 2019
Inici obres 2on trimestre 2019
Inici obres 1er trimestre 2019
Finalitzen obres 2on trimestre 2019
Inici obres 1er trimestre 2019

130.000€
250.000€

1.500.000€
500.000€
500.000€
500.000€

1.300.000€
500.000€
670.000€
470.000€
150.000€
50.000€

870.000€
500.000€

2.100.000€
768.596€

1.000.000€
500.000€
500.000€

3.576.000€
424.000€

Bufalà
Bufalà-Morera-Pomar
Can Ruti
Gorg-Raval
La Pau
La Salut
Llefià
Llefià
Llefià
Llefià
Lloreda
Lloreda
Lloreda
Manresà-Casagemes
Montigalà
Morera-Bufalà
Progrés
Sant Crist
Sant Crist
Sant Crist-Bufalà
Sant Roc

Més de 2,5 milions 
en manteniment de carrers

Durant el mandat 2015-2017 el pressupost de manteniment d’asfalt es
va multiplicar un 150% (d’un 1 a 2,5 milions d’euros). Podeu consultar

les principals actuacions en aquest mapa interactiu: bit.ly/asfaltbdn

Can Ruti
Reurbanització carretera 

d'accés a Can Ruti

1.500.000€
Inici obres 1r trimestre 2019

Montigalà
Nova escola 

bressol Montigalà

2.100.000€
Inici obres setembre 2019

Progrés
Pavimentació 

carrer Guifré i altres

1.000.000€
Inici obres gener 2019

Lloreda
2a fase reurbanització

Parc de Lloreda

870.000€
Inici obres gener 2019
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Noves places
a Llefià i Sant Roc
Badalona recupera els espais públics com

a punt de trobada. L’Ajuntament ha pas-
sat de col·locar només bancs individuals a

remodelar grans places per crear punts de tro-
bada pel veïnat on poder gaudir de l’aire lliure,
fer esport i organitzar esdeveniments singulars.

Per exemple es destinaran 1,17 milions
d’euros a la Plaça Roja de Sant Roc: un
espai de 9.000 m2 deteriorat pel pas del temps
i que ara recuperarà el seu color vermell i la
seva funció com a espai de cohesió en el barri.
Es restaurarà el mosaic històric i l’escultura de
Fornells Pla i s’ha dissenyat una nova àrea de

jocs infantils adaptats, amb bancs i una font, i
una nova àrea per a gossos.

La Plaça Trafalgar, espai de trobada a Lle-
fià, també rebrà una inversió d’1,5 milions d’eu-
ros per millorar la connectivitat i accessibilitat
amb els diferents carrers de l’entorn. Igual que
a Sant Roc s’afegirà un escenari fix i unes gra-
des per acollir festes i espectacles i s’afegiran
espais ajardinats i àrees de jocs infantils adap-
tats.

Els processos participatius han permès afe-
gir propostes del veïnat per millorar el disseny
original d’ambdues places.

La millora de la carretera de Can Ruti ha
estat una de les prioritats des d’un primer
moment per al govern de Dolors Sabater.

Actualment, el paviment d’aquesta carretera
està molt deteriorat, a causa del seu ús inten-
siu, i presenta també moltes deficiències pel
que fa a la seva accessibilitat, amb importants
problemes de seguretat pels vianants.

El projecte de reforma i millora de la carre-
tera, valorat en un milió i mig d’euros, dóna res-
posta a totes les problemàtiques actuals.
Suposa una renovació dels paviments i una
aposta per la mobilitat sostenible, facilitant la
circulació de vianants i bicicletes per aquesta

via. També suposa el redisseny de l’accés amb
transport públic, augmentant la seguretat de les
persones en l’accés a les parades d’autobús.

Un cop feta aquesta actuació de millora,
es treballarà perquè la carretera passi a ser
de titularitat metropolitana, ja que és utilitzada
cada dia per milers de persones que s’hi des-
placen des del Barcelonès i el Maresme per
treballar-hi o bé fer ús dels equipaments.  Ha
estat un projecte que per dissenyar-lo i acon-
seguir finançament ha costat prop de 3 anys
de feina amb l’Àrea Metropolitana de Barce-
lona. Les obres començaran durant el 1r tri-
mestre de 2019.

Renovació de la 
carretera de Can Ruti

El nou ascensor
d’Albert Llanas uneix
La Salut i Llefià
Una de les apostes més importants del go-

vern de Dolors Sabater ha estat per l’ac-
cessibilitat, eliminant barreres

arquitectòniques, instal·lant paviments antillis-
cants en voreres i apostant per la construcció de
nous ascensors. Aquestes mesures s’han centrat
sobretot en els barris de Llefià, La Salut, Lloreda i
Sant Crist, on trobem els barris amb més pen-
dent de la ciutat.

El primer ascensor que es posarà en funcio-
nament és el del Passatge Albert Llanas, que mi-
llora la connexió entre el carrer Pau Piferrer (La

Salut) i Juan Valera (Llefià), salvant un desnivell
de més de cinc metres. L’ascensor té una capa-
citat de 13 persones i una càrrega màxima de
1.000 Kg. S’ha optat per un ascensor, i no per es-
cales mecàniques, perquè és l’única solució que
salva el desnivell i que dóna resposta també a
qui va amb cadira de rodes o carrets de nadons.

Aquesta construcció valorada en 400.000€,
suposa també la remodelació de les escales, re-
novació de l’asfaltat i vorera, així com la millora
de l’enllumenat i el clavegueram. S’inaugurarà
durant aquest mes de juliol.

Ascensor d’Albert Llanas

Imatge virtual de la Plaça Roja de Sant Roc

Imatge virtual de la Plaça Trafalgar



El Turó de l’Enric i el parc 
del Torrent de la Font, protegits 
de l’especulacióurbanística

Un dels projectes que va heretar Dolors Sa-
bater i el seu govern va estar el projecte
urbanístic que suposava la destrucció del

Turó de l’Enric i el Torrent de la Font, situats al
barri de Morera. El projecte, signat per l’ajunta-
ment d’Albiol amb Mercadona, suposava la cons-
trucció d’un nou supermercat enmig d’aquest
turó, urbanitzant, a més, una carretera. Com és
habitual en aquests tipus de projectes comer-
cials, per tal de poder justificar l’interès públic,
Mercadona es comprometia a construir un nou
centre ocupacional per la Fundació Badalona
Capaç, que dóna sortida laboral a persones amb
discapacitat intel·lectual. Aquesta Fundació ara
està instal·lada a Sant Roc, a l’antiga Cros, en un
centre completament obsolet. Al ser d’imperiosa
necessitat el trasllat a un nou centre, la Fundació
es va veure obligada a acceptar el conveni amb
Mercadona.

El nou govern d’esquerres va haver de tancar
el conveni abans de portar-ho, per la seva apro-
vació definitiva, al ple municipal. Però abans va

haver de fer un estudi ambiental del Turó, qües-
tió obligatòria per la llei urbanística que Albiol es
va saltar. Aquests estudis, realitzats per l’Àrea
Metropolitana de Barcelona, van fer notar que
l’interès geològic i ambiental del Turó és inqües-
tionable. Tant, que ja està en marxa l'adequació
d’un nou parc a la ciutat al voltant d’aquest espai
que unirà els barris de Morera i Bufalà. Aquestes
obres estan valorades en prop d’un milió d’euros
i començaran al gener de 2019.

Per poder donar sortida a les necessitats
de la Fundació, l’ajuntament va oferir diferents
alternatives que no passessin per un nou Mer-
cadona a la ciutat. Es va habilitar una partida
pressupostària milionària i es van dissenyar
projectes a l’antiga fàbrica Mobba i a un solar
municipal a Montigalà. Finalment, conjunta-
ment amb la Generalitat, es planteja una alter-
nativa que satisfà a totes les parts a uns
terrenys a Pomar, que a més aportarà pisos
socials al barri. El nou conveni està redactat i a
punt de signar-se.
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Fer de Badalona una Ciutat 
Educadoramés enllà 

de les parets de les escoles

En l’etapa anterior, la retallada dels pressu-
postos en serveis bàsics es va notar tant en
el manteniment dels centres com en les

quotes d’escola bressol que les famílies no podien
pagar (el preu de l’escola bressol el 2011 amb Al-
biol passa de 120 a 180€ mensuals, el més car
de l’àrea metropolitana). En aquests moments, les
escoles bressol són plenes i totes les famílies hi
poden accedir gràcies a la tarifació social (a partir
de 10€ mensuals, segons la renda). A més, du-
rant aquests tres anys s’ha triplicat el pressupost
del manteniment ordinari dels centres i s’ha fet
una diagnosi compartida amb les famílies per prio-
ritzar les actuacions que anaven amb retard.

En uns temps de qüestionament del model,
l’ajuntament de Badalona ha estat ferm defensor
de l’escola catalana, integradora i que garanteix
la igualtat d’oportunitats, tenint com a puntal l’es-
cola pública i la seva defensa davant els des-
avantatges que pateix amb la concertada. Tot
això avançant en grans consensos de ciutat con-

juntament amb Fampas (Federació d’AMPAs de
Badalona), els centres educatius i tots els agents
implicats al Consell Escolar Municipal. Òrgan
que ha recuperat la capacitat de prendre deci-
sions vinculants després de quatre anys sense
gairebé convocar-se.

Pel que fa a la relació amb la Generalitat, el
govern ha sabut situar les prioritats de la ciutat
sobre la taula, desencallant els deutes pendents
en construccions i reformes de centres educatius
i entomant tasques pendents que l’ajuntament
hauria d’haver avançat feia anys. En marxa
estan ja els nous instituts de Ca L’Arnús i Ven-
tura Gassol.

Si en altres àmbits la participació ha estat fo-
namental, en educació no podia ser d’altra ma-
nera. El Consell dels Infants de la ciutat de
Badalona ha augmentat el nombre de partici-
pants i té la capacitat d’incidir en temes de ciu-
tat com els camins escolars o el disseny de
parcs infantils.

La regidoria d’educació ha prioritzat els darrers tres anys la ferma
defensa de l’escola pública i del model d’escola catalana; també

s’ha ocupat de regenerar relacions amb Ensenyament 
i reforçar els llaços amb la comunitat educativa
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Per a qui no estigui gaire avesat al joc polític,
què ha passat els darrers mesos a Badalona?
A finals de l’any passat vam començar la negocia-
ció del pressupost 2018, sabíem que apropant-se
les eleccions de 2019 no seria fàcil que ens l'a-
provessin, però volíem negociar una abstenció del
grup socialista.

Finalment van votar-hi en contra. 
Com s’ho explica?
Ens retreien una suposada “no neutralitat institu-
cional”. És un argument fals. Ningú que faci política
pot reclamar neutralitat en l’acció institucional. Un
ajuntament ha de poder posicionar-se a favor
d'augmentar les pensions, contra els desnona-
ments o la violència masclista. I nosaltres no hem
fet una altra cosa que posicionar-nos a favor de la
democràcia. No entenc que pesin més els símbols
que les polítiques socials.

Aleshores, per què creu que han tirat endavant
la moció de censura?
Dies abans de la moció es va presentar el barò-
metre de la ciutat amb dues dades destacables: l’e-
lectorat socialista aprova la gestió del nostre govern
i no coneix el seu candidat. Per tant, em sembla un
factor clau que desencadena la moció de censura.
Per altra banda penso que el PP d’Albiol també ne-
cessitava un cop d’efecte. La seva absència a la
ciutat, els mals resultats el 21-D i l'augment de vot
a Cs tampoc li auguren una campanya fàcil.

Per tant, creu que són raons purament electo-
ralistes?
Així ho crec, les necessitats electorals dels partits
clàssics els poden fer creuar línies vermelles que
mai pensàvem que creuarien. Com pactar amb
l’extrema dreta racista quan van dir en campanya
que mai ho farien o no posar per davant de tots els
interessos dels veïns i veïnes de Badalona. Les
persones que venim dels moviments a peu del ca-
rrer no podem entendre aquestes maniobres.

De debò pensa que no hi ha cap altra raó que
hagi provocat aquest desenllaç?
De fet, sí. La nova forma de fer política que estem
impulsant alguns ajuntaments amb governs d’uni-
tat popular com el nostre posa en perill l’statu quo,
molestem als que sempre han manat. 

En quin aspecte?
Per posar un exemple, hem impulsat polítiques ra-
dicalment diferents en seguretat. Era un tema que
semblava reservat a la dreta i hem aconseguit bai-
xar l’índex de delictes i millorar la percepció que
en té la ciutadania, tal com indica el baròmetre de
maig. A més, hem posat les persones al centre de
la política revertint retallades, frenant desnona-
ments, innovant en polítiques feministes o promo-
vent la participació i la convivència en una ciutat
tan maltractada com havia estat Badalona. Això
només són alguns exemples del que podem arri-
bar a canviar si el carrer entra a les institucions.

La formació que encapçala Dolors Saba-
ter aposta per una sola candidatura d’es-
querres a les municipals de 2019 que
continuï el camí de canvi iniciat el 2015 i
uneixi les forces polítiques que confor-
maven el govern municipal (és a dir,
Guanyem Badalona en Comú, ERC i ICV-
EUiA) però també oberta a gent provinent
de moviments socials i independents.
La candidatura àmplia per la que aposta
Guanyem Badalona en Comú, “ha de tenir
com a base programàtica la radicalitat de-
mocràtica, la justícia social i un procés
constituent republicà realitzat des de la
base”, segons ha manifestat la pròpia or-
ganització.

Aquesta nova candidatura de base àm-
plia s’haurà de conformar amb el seu
propi codi ètic i un programa i un model
de ciutat consensuats i compartits amb el
màxim de moviments i persones. Guan-
yem Badalona en Comú ha reafirmat,
també a Dolors Sabater com a cap de llista
d’aquesta candidatura, “donada la seva
capacitat de lideratge i de generar amplis
consensos”.

Entrevista a

Dolors
Sabater

“La nova forma de fer 
política molesta els que
sempre han manat”Guanyem Badalona en 

Comú aposta per un front 
ampli que sumi totes les
forces d’esquerra el 2019
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URBANISME4Aquesta setma-
na ha sortit a la llum la sentèn-
cia del cas Pretòria, una trama
que afecta el municipi de Santa
Coloma i, més concretament, la
revalorització dels terrenys que
avui es coneixen com a Cúbics
[veure pàgina 3].  Però aquest
no és l’únic Cúbics protagonis-
ta dels últims dies. 

Els veïns ja han adoptat com
a seu el nom de Cúbics 2 per a de-
signar l’edifici de 13 plantes que
es vol construir al nucli antic de
la ciutat en el marc del PERI.

Tot i que la junta de govern
va acordar la suspensió tempo-
ral dels enderrocs dels edificis
antics per un màxim de sis me-
sos, alguns veïns de la zona no
han abandonat les protestes. De
fet, alguns fins i tot han comen-
çat a ocupar els edificis que han
quedat buits. Són pisos que
s’havien d’enderrocar per poder
crear una avinguda que con-
necti el passeig Mossèn Jaume

Gordi amb la Rambla i la plaça
de la Vila. Malgrat que els veïns
que hi vivien van pactar el seu re-
allotjament, ara alguns immo-
bles han estat ocupats de nou,
suposant una nova problemàti-
ca per al govern municipal.
Aquest considera que les ocu-
pacions impedeixen que el pro-

jecte avanci i que part d’elles te-
nen una intencionalitat política.

Per la seva banda, alguns
grups de l’oposició demanen
que es trobi una solució tan
aviat com sigui possible. “Sus-
pendre els enderrocaments tin-
dria un cost de 10.000 euros”,
afirmen des de Ciutadans. 

L’Ajuntament suspèn temporalment els enderrocs. Foto: Salvem Ciutat Vella

Ocupen pisos que han quedat
buits per la reforma del centre
» Veïns han entrat als immobles aprofitant l’aturada dels enderrocs
» El govern hi veu intencionalitat política, l’oposició reclama solucions

El nou conseller de Treball
és el primer a visitar la ciutat

POLÍTICA4El recentment no-
menat conseller de Treball i
Afers Socials, Chakir el Homra-
ni, va visitar Santa Coloma di-
jous passat. És el primer conse-
ller que trepitja el municipi des
que es va proclamar el nou Go-
vern de la Generalitat. 

Durant la trobada amb l’al-
caldessa, Núria Parlon, el Hom-
rani va inaugurar la llar-resi-
dència Aspanide juntament amb
el president de la Fundació,
Francisco Ruiz.

El conseller es va compro-
metre a revisar el projecte ur-
banístic per convertir l’antiga es-
cola Miguel Hernández en pisos
tutelats per a persones de més de
65 anys, previst per a abans que
acabi el mandat. L’antiga esco-
la s’ha de rehabilitar per poder
obrir els 57 habitatges que con-
formaran el primer edifici de pi-
sos tutelats de la ciutat. Entre els
projectes que es van començar a
desencallar també hi ha l’ober-
tura d’un centre de dia.

MÚSICA4Kiss, Scorpions, Ozzy
Osbourne, Megadeth o Judes
Priest. Aquests són alguns dels
noms més destacats que con-
formen el cartell del Rock Fest,
un dels festivals més grans de la
música heavy de l’estiu. L’edició
d’enguany comença avui, al parc
de Can Zam, on es concentraran
milers de persones de diverses
nacionalitats. 

Les portes s’obriran a dos
quarts de dues de la tarda i els
concerts començaran a les tres

de la tarda i s’allargaran fins a les
tres de la nit, de manera simul-
tània en tres escenaris diferents.
Avui els caps de cartell són Ju-
das Priest i Ozzi, que tocaran de
deu a una de la nit. 

Demà és el dia on 1.450 per-
sones hi assistiran de manera
gratuïta després de guanyar un
sorteig en aportar tres quilos o li-
tres d’aliments a un programa
solidari impulsat per l’Ajunta-
ment. Els noms forts de la tarda
i nit de divendres són Stratova-

rius, Helloween, Dimmu Borgir
o els madrilenys Mägo de Oz.  

El festival acabarà dissabte
amb un horari de luxe. A la una
del migdia actuaran Bourbon
Kings, més tard ho faran Moji-
nos Escozios i Phil Campbell, en-
tre d’altres. A les nou de la nit,
Megadeth pujarà a l’escenari. A
partir d’aquest moment, les ac-
tuacions deixaran de trepitjar-se
i tots els assistents podran veu-
re un únic concert, que seguirà
amb Scorpions i Kiss.

El Homrani es va reunir amb Aspanide. Foto: Twitter (@aferssocialscat)

El millor rock internacional

Successos | Una veïna mor ofegada al Pirineu aragonès
Una dona, de 50 anys i veïna de Santa Coloma, va morir dimarts ofegada al riu

Vero del Pirineu d’Osca. La Guàrdia Civil va rebre l’avís sobre les vuit del vespre i,
en arribar, els professionals sanitaris no van poder fer res per salvar-li la vida.  

Una imatge de l’edició de l’any passat. Foto: Rock Fest
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Sant Adrià

La denúncia d’Aire Net porta
la Fiscalia a investigar Tersa

MEDI AMBIENT4La Fiscalia de
Medi Ambient ha obert una in-
vestigació contra la incinerado-
ra Tersa, arran de la denúncia
presentada per la plataforma
veïnal Aire Net a principis d’abril,
per la suposada emissió irregu-
lar de dioxines i males olors que
diuen que desprèn la central.
Ara el ministeri públic investiga
si els nivells de contaminació
de la planta estarien superant el
límit legal, fet que implicaria un
delicte contra el medi ambient.

La denúncia d’Aire Net es
basa en un estudi -que conclou

que el fum que surt de les xe-
meneies de la gestora de residus
té partícules cancerígenes- i en
filtracions anònimes de treba-
lladors, que denuncien irregula-
ritats en el sistema per mesurar
la temperatura dels forns. Argu-
menten que Tersa “ha executat
pràctiques il·legals durant anys”
que afecten la salut dels veïns de
la zona. Ara la plataforma de-
mana a l’AMB i a l’Ajuntament
de Sant Adrià que realitzin dues
auditories per conèixer el fun-
cionament real de la planta du-
rant els últims cinc anys.

Diverses entitats clamaran
contra l’incivisme al Fòrum

MANIFESTACIÓ4Diverses en-
titats del Fòrum participaran
aquesta tarda en una manifes-
tació pels carrers de la zona per
protestar contra la contaminació,
l’incivisme i els sorolls que de-
nuncien que pateixen els veïns.

Tot i que la protesta la con-
voca ZonaFòrum, s’hi han sumat
vuit entitats, entre elles, la pla-
taforma Aire Net. Se citen a par-
tir de les set de la tarda al Museu
Blau, on llegiran un manifest
abans de començar el recorregut.
A més de les reivindicacions
conjuntes, les diverses entitats

aprofitaran per denunciar pro-
blemàtiques concretes. Aire Net,
la plataforma de Sant Adrià, re-
obrirà el conflicte que manté
amb la incineradora Tersa i se-
guirà protestant contra la plan-
ta, a qui acusa de contaminar per
sobre dels límits legals.

De fet, aquest matí han con-
vocat una xerrada per donar ar-
guments i dades sobre la conta-
minació i denunciar que “l’A-
juntament de Barcelona no ha de
considerar ‘energia verda’ aque-
lla que prové de la incineradora”.
“És energia negra”, conclouen.

Els alcaldes de l’Eix Besòs
inauguren una exposició al riu
FOTOGRAFIA4Els alcaldes de
diverses ciutats del Besòs van in-
augurar, ahir a la tarda, una ex-
posició de fotos organitzada pel
Consorci del Besòs, “Besòs 2017:
un aixecament fotogràfic”, de
Manolo Laguillo.

Hi van assistir els alcaldes
que conformen l’Eix Besòs, en-
tre els quals hi ha el de Sant
Adrià, Joan Callau, l’alcaldessa
de Santa Coloma, Núria Par-
lon, l’alcalde de Badalona, Álex

Pastor, i la de Montcada i Reixac,
Laura Campos. Els va acom-
panyar la gerent del Consorci del
Besòs, Carme Ribas, i el mateix
fotògraf Manolo Laguillo.

La mostra serveix per reac-
tivar la riba del Besòs i conver-
tir els murs en espais d’exposi-
ció. En aquest cas, s’exhibiran 15
fotografies de gran format a la
llera del Besòs i una segona
mostra en diversos espais cul-
turals dels municipis.

Tribunals | S’ajornen les declaracions pel cas Marina Besòs
Segons ha pogut saber Línia Nord, els jutges que investiguen el cas Marina Besòs haurien

decidit ajornar sine die, a petició de la defensa, les declaracions de tots els investigats -inclo-
sa la de l’alcalde Joan Callau-, que estaven previstes per a finals de juny i principis de juliol.

URBANISME4El novembre de
2016, l'Ajuntament de Sant
Adrià va impulsar una moratò-
ria d’un any per frenar l’atorga-
ment de llicències a pisos turís-
tics. Ara que el termini ha fina-
litzat, la problemàtica ha tornat
a revifar al barri de La Catalana.

Així ho va confirmar la regi-
dora d’Urbanisme, Ruth Soto,  al
Ple de maig, on va anunciar
que “un únic titular de propie-
tat privada” havia comprat 22
pisos al barri, i que ara era pos-
sible que es convertissin en ha-
bitatges turístics. Des de finals
de la setmana passada, els veïns
veuen com diversos camions
descarreguen grans quantitats
de matalassos, armaris, neveres
i altres mobles als baixos de l'e-
difici. “S'estan preparant per
fer pisos habitables, que després
els oferiran als turistes”, co-
menten. Preocupats per les con-
seqüències que pot portar a la
zona, van mantenir una reunió

amb Soto i l’alcalde Joan Callau.
“Ens van dir que l'Ajuntament
no hi pot fer res”, afirmen. 

L'única via que els queda per
evitar l'obertura d'aquests pisos
és la legal. Segueixen a l'espera de
saber si la declaració que ha fet
l'empresa, on s’explica l'ús que es
donaran als pisos, és compatible
amb els estatuts del bloc on s'u-
biquen. Aquests veïns, que fins
ara vivien en un barri residencial

i familiar, no volen que s'obrin
aquest tipus de finques “que
només portaran problemes de
soroll i incivisme”, denuncien.

Però el cert és que, mentre
l'Ajuntament i la Generalitat es
passen la pilota per veure si fer
un ús turístic d'aquests pisos és
legal, l'empresa propietària ja
va fent passos endavant per
adequar els immobles i prepa-
rar-los per ser ocupats.

L’empresa propietària ha començat a moblar els pisos. Foto: AV La Catalana

Revolta a La Catalana contra 
un nou bloc de pisos turístics

» Un únic propietari ha comprat 22 pisos, possiblement d’ús turístic
» Des de l’any passat, l’Ajuntament pot atorgar noves llicències
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Majoria política a Montgat 
en contra del  Wavegarden

POLÈMICA4Cinc dels set partits
polítics amb representació a l’A-
juntament de Montgat rebutgen
el Wavegarden, el complex de
surf que s’havia de construir en
uns terrenys de la Universitat de
Barcelona ubicats al municipi.

Segons avança La Vanguar-
dia, l’alcaldessa Rosa Funtané
hauria admès dubtes en el plan-
tejament del projecte, com mo-
lèsties als veïns, problemes de
mobilitat o poc benefici econò-
mic per a la ciutat. Perquè tiri en-
davant, cal que l’Ajuntament
modifiqui el pla urbanístic i

atorgui la llicència. Pel que sem-
bla, si no prospera l’aprovació
municipal, el Wavegarden no
serà una realitat.

El canvi d’opinió d’alguns
grups, principalment d’ERC, fa
molt difícil que el complex, de
48.500 metres quadrats, acabi
instal·lant-se finalment al mu-
nicipi. La decisió ha estat cele-
brada entre alguns veïns i la
plataforma Salvem Montgat,
que va néixer precisament per
lluitar contra el gran complex es-
portiu que inevitablement trans-
formaria la zona. 

OPERACIÓ ENFILADISSA4Agents
de la UDEF de la Policia Nacio-
nal van detenir el cap de la Poli-
cia Local de Tiana i exregidor de
Seguretat de l’Ajuntament de
Montgat, Tomàs Cabrejas, di-
marts al matí, en el marc de l’o-
peració ‘Enfiladissa’. Es tracta
d’una macrooperació contra una
presumpta trama de corrupció
municipal per l’adjudicació de se-
màfors i radars de trànsit. Preci-
sament, Cabrejas es va veure en-
voltat per la polèmica en el man-
dat 2011-2015 a Montgat per
l’adquisició d’un controvertit ra-
dar de gestió privada.

El procés judicial que està en
marxa ara va arrencar el 2016
també a Montgat, on els agents
investigaven el suposat frau en
els contractes municipals a l’em-
presa Gespol, filial de SACYR.
Presumptament, els consisto-
ris contractaven els sistemes de
control de trànsit de manera
irregular i els caps de la Policia
Local feien d’intermediaris a
canvi d’una comissió. Tot i que
l’operatiu es dirigeix des del jut-

jat d’instrucció número 2 de
Badalona, la recerca policial els
va portar a detectar actuacions
similars en diversos municipis
d’Espanya. Dimarts es van fer 55
entrades i escorcolls, diversos re-
queriments d’informació i una
cinquantena de detencions en
cinc comunitats autònomes di-
ferents. Quatre dels arrestos van
ser a Catalunya, on els agents
també van escorcollar els ajun-
taments de Tiana, Lleida i Mo-
llet i van requerir informació a

Montgat, Premià de Mar, Pine-
da de Mar, Mataró i Rubí. Els 4
detinguts a Catalunya van pas-
sar ahir a disposició del jutge,
que en va enviar un a la presó  de
manera provisional i sense fian-
ça i va deixar la resta en lliber-
tat amb mesures cautelars com
la retirada del passaport i la
presentació periòdica als jut-
jats. La resta dels 15 detinguts
que declararan a Badalona ho
acabaran de fer avui. La causa ha
estat declarada secreta.

La Policia Nacional va detenir dimarts el cap de la Policia Local. Foto: Arxiu

Detingut per corrupció el cap
de la Policia Local de Tiana 

Cultura | ‘A Vocal’, a Tiana per les Nits d’Estiu als Badius
Òmnium repeteix el cicle de concerts Nits d’Estiu als Badius a Tiana amb l’actuació

del grup ‘A Vocal’, finalistes a Oh Happy Day i cor de programes com Operación
Triumfo i Tu Cara Me Suena. Tocaran demà a les nou de la nit al Carrer Matas.

La plataforma Salvem Montgat fa temps que s’oposa al projecte. Foto: Arxiu
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La patronal vol el mateix
horari d’obertura tot l’any

LEGISLACIÓ4Diferents asso-
ciacions que representen el pe-
tit i mitjà comerç de Catalunya
asseguren que la decisió políti-
ca d’introduir dos horaris dife-
rents, un d’hivern i un d’estiu, a
la Llei de Comerç, Serveis i Fira
va ser un error.

La patronal dels botiguers
considera que aquesta diferèn-
cia d’horaris segons la tempo-
rada provoca una situació de
desconcert entre els consumi-
dors i els mateixos comerciants.
També afegeixen que va ser
aprovada en última instància i

sense consensuar-la amb els re-
presentants del sector.

És per aquest motiu que PI-
MEComerç, CEDAC, ABCCAT i
Barcelona Oberta demanen que
es faci marxa enrere i la legisla-
ció contempli un mateix horari
unificat a l’hivern i a l’estiu.

Els comerciants proposen
que es pugui obrir entre les 6:30
hores del matí i les 21:30 hores
de la nit, una mitjana entre
l’horari d’hivern, que és de 6 del
matí fins a les 9 del vespre, i el
d’estiu, que permet l’obertura
dels comerços de 7 del matí a 10.

GASTRONOMIA4Corretapes, co-
rrebars, la ruta de la tapa... Hi ha
moltes expressions per descriure
un mateix fet. I Santa Coloma ha
triat el Corre-Tapa. Però la dife-
rència amb altres ciutats és que
l’excusa per fer-lo no va ser la Fes-
ta Major sinó el Rock Fest, un dels
festivals de música heavy que
més gent aplega durant l’estiu
[veure secció de Santa Coloma].

El cap de setmana passat, els
veïns de la ciutat van poder en-
carar la recta final cap al Rock
Fest amb una ruta de tapes per
diversos establiments del mu-

nicipi. En concret, hi havia 53
bars i restaurants que oferien
una tapa  acompanyada de cer-
vesa o vi, des de dos euros i mig,
des de les 12 del migdia fins a les

tres de la tarda. Entre els orga-
nitzadors hi havia el mateix
Rock Fest, l’Ajuntament de San-
ta Coloma, RockNRock Con-
certs, Santa Coloma Gastronò-
mica i altres entitats. Els veïns
que hi van participar van poder
entrar en el sorteig d’un sopar
per a dues persones al Restau-
rant Lluerna, dos lots de pro-

ductes Damm i cinc lots de mer-
chandising del Rock Fest.

A més a més, per tal de faci-
litar el desenvolupament de l’ac-
te sense cap tipus d’incidència
per als consumidors, alguns
punts, com l’avinguda de la Ge-
neralitat, van patir talls al tràn-
sit i alguns autobusos van mo-
dificar la seva ruta habitual.

53 bars i restaurants oferien una tapa amb cervesa o vi. Foto: Arxiu

Més de 50 establiments 
al Corre-Tapa de Santa Coloma

Rebaixes | Queixes al petit comerç per la liberalització
Divendres passat, la majoria de grans cadenes van començar les rebaixes d’estiu.

La Confederació Espanyola de Comerç destaca que el fet que cada botiga pugui
triar la data d’inici i final “és un hàndicap cada cop més gran per al petit comerç”.

El Corre-Tapa es va
celebrar el cap de
setmana passat com a
vigília del Rock Fest
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Esports

Durant la darrera sessió de la jun-
ta directiva del Futbol Sala Gar-
cia es van prendre diferents de-
cisions que afecten, i molt, el fu-
tur de la institució. D’entrada, des
de diumenge passat, el nom de
tots els equips del club passa a ser
Industrias Santa Coloma; això,
segons explica l’entitat colo-
menca en un comunicat, neix de
la voluntat de “tornar a les nos-
tres arrels, a la nostra identitat i
raó de ser”. El text assegura que
també s’escull aquest nom  per
“reivindicar la nostra ciutat, re-
ferenciar el nostre projecte social
i recordar a tots i totes que la ciu-
tat de Santa Coloma és el verita-
ble bressol del futbol sala”.

Amb el canvi, l’entitat recu-

pera un referent fonamental en
la seva història amb el nom ori-
ginal, Industrias (de l’antic In-
dustrias García), amb el qual va
començar a competir primer en
una lliga d’empreses i posterior-
ment amb el seu salt al futbol sala
professional. Industrias també
era la denominació amb el qual
el club va començar a la Lliga Na-
cional de Futbol Sala, categoria
en la qual el club ha competit 26
cursos, només per darrere d’El-
Pozo i de l’Inter.

Afegir el nom de la ciutat,
acaba el text, pren encara més im-
portància per “no renunciar als
seus orígens i al valor de proxi-
mitat amb els socis i aficionats” en
una temporada en la qual l’enti-
tat haurà de marxar temporal-
ment del Pavelló Nou mentre
durin la reforma. Com es va anun-
ciar la setmana passada, el club
passarà 18 mesos lluny de Santa

Coloma, sent Badalona la ciutat
amb més possibilitats de con-
vertir-se en la ‘casa provisional’.

INICI DE CURS DEFINIT
Esportivament, la primera cita
oficial de la temporada 2018-19
serà la Copa Catalunya, que es ju-
garà al Palau Blaugrana de Bar-
celona entre el 7 i el 9 de setem-
bre. Dilluns passat es va confir-
mar que canvia la seu dels da-
rrers dos anys (Manresa) i que el
primer rival del conjunt colo-
menc serà l’Escola Pia Sabadell,
en un partit que es jugarà el di-
vendres 7. La final serà dos dies
més tard i l’altra semifinal en-
frontarà Barça i Penya Esplugues.

El conjunt blanc va completar
la confecció de la seva plantilla
amb les arribades de dos brasilers:
el pivot Maico i el tanca Thalles
Lima. En canvi, Abraham i Iago
Míguez no seguiran al club.

Retorn als orígens: l’FS Garcia
es diu Industrias Santa Coloma
» El nou nom és vigent des de diumenge de la setmana passada
» L’equip jugarà la semifinal de Copa Catalunya contra l’Escola Pia

Sortegen les tres primeres
rondes de la Copa Catalunya

BARCELONÈS NORD4El CF Ba-
dalona i la Fundació Esportiva
Grama ja coneixen els seus rivals
en la primera competició oficial
de la temporada: la Copa Cata-
lunya absoluta. La seu de la Fe-
deració catalana de futbol (FCF)
va ser l’escenari del sorteig d’a-
questa cita dilluns, establint la
seva primera ronda i el camí que
hauran de seguir els equips en
dues eliminatòries més.

Els badalonins començaran el
curs 2018-19 contra el degà del
futbol català, el Palamós, en un
partit que es jugarà el 28 o el 29
d’aquest mes al Baix Empordà. Si
l’equip supera l’encreuament, ju-
garà contra el guanyador del
Granollers - Llagostera, mentre
que l’equip que superi aquest

segon partit quedarà exempt de
participar en la tercera ronda.

Per la seva banda, el conjunt
de Santa Coloma donarà el tret de
sortida a la competició oficial a
casa, en la mateixa data, rebent
un històric com el Sabadell. Si
superen l’encreuament, la sego-
na ronda de la Fundació seria a
domicili contra l’equip que guan-
yi el partit Figueres - Horta.

Com és habitual, l’FCF sub-
vencionarà els desplaçaments
dels conjunts visitants en les qua-
tre primeres eliminatòries i do-
narà premis als conjunts que va-
gin superant aquests enfronta-
ments: 300 euros en la primera,
400 en la segona, 500 en la ter-
cera, 1.000 en la quarta, 15.000 al
campió i 5.000 al subcampió.

El club afronta una etapa nova, amb canvi de nom inclòs. Foto: FSG

Belmonte, setena a la Copa
de la Reina d’aigües obertes

BADALONA4Dissabte passat,
menys d’una setmana després
d’acabar la seva participació en
els Jocs Mediterranis, Mireia
Belmonte va tornar a llençar-se
a l’aigua, en aquesta ocasió al port
de Barcelona, per participar en la
Copa de la Reina de natació en ai-
gües obertes. 

La badalonina va acabar en la
setena posició en una prova a la
qual arribava com a una de les fa-
vorites al triomf en una nova par-
ticipació en aquesta competició.

La victòria en aquesta com-
petició va ser per a Núria Vera,

mentre que Ainhoa Benavente va
acabar en la segona posició.

La badalonina continuarà
ara amb la seva preparació per a
la gran cita de l’estiu, el campio-
nat d’Europa que es disputarà a
Glasgow a partir de l’1 d’agost. 

REPRESENTANT DEL CIJM
Per altra banda, dissabte passat
Belmonte va ser escollida presi-
denta dels esportistes del Comi-
tè Internacional dels Jocs Medi-
terranis. El president del CIJM,
Amar Aaddadi, va destacar valors
seus com el treball o la dedicació.

Cristina Hurtado formarà part
de l’’staff’ tècnic de l’Snatt’s

Una lesió al genoll no
permetrà que Cristina
Hurtado jugui la tem-
porada que ve, però la

capitana de l’Snatt’s Sant Adrià no
s’allunya de l’equip: a finals de la
setmana passada es va confirmar
que la jugadora de Blanes formarà
part de l’staff de Glòria Estopà,
amb qui fins i tot havia compar-
tit vestidor temporades enrere.

“El que tenia clar és que volia
seguir lligada a l’equip”, explica-
va Hurtado a Línia Nord abans-
d’ahir, poques hores abans de
passar pel quiròfan. “És la terce-
ra vegada que tinc aquesta lesió (al
genoll) i m’hauran d’operar dos
cops, cosa que fa que els terminins

s’allarguin, però tinc moltes ganes
de tornar a jugar”, afegeix l’’11’ lila.

Hurtado explica que farà tas-
ques de delegada, d’enllaç entre
les jugadores i el cos tècnic, però
també tindrà contactes amb la di-
rectiva, encarregant-se de temes
com l’organització dels viatges. 

PREMI A DEVA BERMEJO
Hurtado i les jugadores del pri-
mer equip són el present, mentre
que el futur passa per noms com
el de Deva Bermejo. La base de
l’infantil A lila va rebre el premi
a millor jugadora del Campionat
de Catalunya en la Festa del Bàs-
quet Català 2018 que es va cele-
brar dissabte passat a Barcelona.

Pau Arriaga
SANTA COLOMA

Badalona | Tres jugadores del Seagull es ‘passen’ al futbol platja
Carla Morera, Pascu i Laia García (flamant fitxatge del Seagull) seran les tres jugadores del

conjunt badaloní que, com cada estiu, disputaran competicions de futbol platja. Les gavines
formen part de la selecció espanyola que jugarà l’Europeu que arrencarà demà a Portugal.



Una de les dives del pop, la californiana Katy Perry,
va tornar a fer gaudir els seus fans del país en el
concert del passat 28 de juny, que va omplir de
gom a gom el Palau Sant Jordi de Barcelona. 
La cantant de Santa Barbara no va decebre, 

i va tornar a exhibir una posada en es-
cena visualment molt potent: vestida

amb un uniforme vermell i fent referèn-
cies a l’espai, en la seva actuació va co-
mençar repassant els temes del seu da-
rrer treball, Witness, però de seguida va
passar als seus grans hits, com Califor-
nia Gurls, Teenage dream, Hot’n’cold o I

kissed a girl, entre altres. Perry va reunir
unes 13.000 persones al recinte, que
van gaudir amb la cantant i amb els

elements visuals que l’acompanyaven:
daus, taurons o flamencs.          

Llibres Teatre Música

Benicio del Toro i Josh Brolin són els
protagonistes d’aquesta cinta que ex-
plica la guerra que la policia i els càrtels
mexicans de la droga mantenen en la
frontera que separa aquest país i els
Estats Units. Els agents segresten la filla
d’un dels senyors de la droga, un atac
de falsa bandera que vol provocar que
els càrtels es barallin entre ells.

Pelis i sèries

Sicario: el día del soldado
Stefano Sollima

K A T Y  P E R R Y

ÉS FAMOSA PER... Ser una de les estrelles del pop actual
‘Roar’ o ‘California Gurls’ són alguns dels seus èxits

Omplir el Palau Sant Jordi en el seu últim concert
Va reunir més de 13.000 fans el passat dijous 28 de juny

Titelles, flamencs, daus i taurons
La cantant va sorprendre amb la posada en escena

QUÈ HA FET?

EXPLOSIÓ DE COLOR...

Torna el Grec Festival
La 42a edició del Grec Festival de Barcelona està en marxa
des del passat 2 de juliol. L’espectacle inaugural va anar a
càrrec del director de teatre Oriol Broggi, que va presentar
un diàleg entre Orient i Occident amb ‘El poema de Gilga-
mesh, Rei d’Uruk’. El certamen presenta un total de 83 pro-
postes artístiques de diferents disciplines. Alguna de les
més destacades d’aquesta edició són la de la companyia

Cloud Gate Dance Theatre of Taiwan, que els dies 10 i 12 de
juliol tindrà la cal·ligrafia asiàtica com a protagonista, o l’es-
pectacle ‘Grito Pelao’, de Rocío Molina i Sílvia Pérez Cruz.    

Monika Zgustova plasma la història de
nou dones que van sobreviure als gu-
lags, els camps de treballs forçats del
règim estalinista. Anys després d’a-
questa colpidora experiència, les visita
a casa seva per retratar el seu temps al
gulag i el seu retorn a la vida quotidia-
na. Un treball d’investigació que se cen-
tra en la mirada feminista del conflicte.

Vestides per a un ball a la neu
Monika Zgustova

La revisió d’aquest clàssic d’Ibsen sota
la batuta de Pau Miró és un vestit a
mida per a Júlia Barceló, Pol López i
Pau Vinyals per posar-nos davant del
mirall d’aquesta obsessió malaltissa
per aparentar a les xarxes socials, un
esforç que ens acaba frustrant i ens
provoca un buit existencial perillós.
A l’Aquitània Teatre de Barcelona.

Filla del seu pare
Hedda Gabler

K-liu ha presentat el videoclip d’Aques-
ta nit, cançó que s’inclourà al disc de
debut del grup, que es dirà T’ho pinto
(DiscMedi, 2018). La cançó és un esclat
de festa, vitalitat i energia positiva que
dóna una benvinguda refrescant a l'es-
tiu a ritme d’ska, reggae i rock. El grup
nascut a Sitges compagina la passió
per la música amb els estudis. 

T’ho pinto
K-liu

Famosos
Viu en línia | Red Faction Guerrilla

En aquest joc ens convertim en Alec Mason, un membre de la 
resistència Red Faction contra l’opressiva Earth Defense Force.

No t’ho perdis

QUI ÉS?
La fitxa
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Viu en línia

AVUI 5 DE JULIOL
16:30 Aquesta tarda, l’Espai Betúlia serà l’escenari

de la tercera edició del Recital Poètic, una cita
cultural oberta a autors de totes les edats. /
Espai Betúlia.

AVUI I DEMÀ
Matí-Tarda Darrers dos dies en els quals es po-

drà visitar l’exposició anomenada Monólogo
sobre Chernobyl, una sèrie d’imatges de la ciu-
tat del fotoperiodista Raúl Moreno. / Centre
Cívic de Riu.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda Continuen en marxa les exposicions

fotogràfiques sobre el projecte Memorial
de Buchenwald, amb la feina de joves de la
ciutat en àmbits com drets humans, solida-
ritat o cooperació. / Biblioteca Central.

DIMARTS 10 DE JULIOL
19:00 El juliol convida a fer vida i activitats al

carrer i, per això, el Polidor ha preparat un cam-
pionat de futbolí a l’aire lliure. Hi haurà
quadres individuals i per parelles. / Centre de
Producció Cultural i Juvenil Polidor.

DIMECRES 11 DE JULIOL
18:00Nova edició del Rubika’T, el taller que en-

senya els participants a dominar, de forma ma-
gistral, l’elaboració del Cub de Rubik en les se-
ves diferents modalitats. / Centre de Producció
Cultural i Juvenil Polidor.

DEMÀ 6 DE JULIOL
18:30 En el marc del 10è aniversari del Book club,

el club de lectura en anglès, s’ha organitzat
una xerrada amb l'escriptor, professor i tra-
ductor d'origen canadenc Michael Trege-
bov. / Biblioteca Tirant lo Blanc.

DIMECRES 11 DE JULIOL
17:00 Olga Safont, tècnica de l'OCIC de Ma-

taró, coordinarà l’activitat anomenada La
música en consum. / Casal de Gent Gran Joan
Maragall.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda Estels, ermites  i esglesioles de la Se-

rralada de Marina és el nom de la mostra de
Mariano Pagès que es pot visitar des d’abans-
d’ahir. / Biblioteca Can Baratau.

El CRiC, amb la col·laboració d’Aspa-
moti, ha preparat l’obra de teatre TOC
TOC, que també es representarà diu-
menge. / Sala Pau Casals.

‘TOC TOC’, una obra de teatre
de la factoria del CRiC

Dissabte 7 de juliol a les 22:00

Escape Room: Psicologia de les dife-
rències individuals i de la personalitat
serà el nom de la pròxima activitat del
cicle de Cursos a la fresca de la UNED.
/ Recinte Torribera.

La UNED prepara una sessió
anomenada ‘Escape Room’

Dilluns 9 de juliol a les 17:00

Nova cita amb la solidaritat. El Banc de
Sang i Teixits instal·larà, dimecres
que ve, una unitat mòbil per recollir do-
nacions dels veïns. / Hospital Munici-
pal de Badalona.

L’Hospital Municipal acull una
marató de donacions de sang
Dimecres 11 de juliol matí i tarda

Un dels darrers èxits de la factoria de
Disney i Pixar, Coco, donarà el tret de
sortida al cicle de Cinema a la fresca
del poble. / Antic camp de futbol.

‘Coco’ estrena el cicle
de Cinema a la fresca
Demà 6 de juliol a les 22:00

agenda@comunicacio21.com

Badalona Montgat TianaSant AdriàSanta Coloma

P R O P O S T E S
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